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Raads/i/et/ws
Fors overschot over 2022 
schept vertrouwen
Als je 7,43 miljoen euro overhoudt in een begrotingsjaar, kun je moeilijk ontevreden zijn. De ge
meenteraad stemt dan ook met voldoening in met de Jaarrekening over 2022. Het royale over
schot wordt in zijn geheel overgeheveld naar de algemene reserves. En met die goedgevulde 
spaarpot kunnen raad en college met meer vertrouwen uitkijken naar de begrotingsbehandeling 
in november.

Veldhoven
Op dinsdag 20 juni vond een oordeelsvormende vergadering 
plaats. Er werd gesproken over de Jaarrekening 2022, de Kader- 
nota 2024 en het rechtspositiebesluit voor raads- en steunfrac- 
tieleden.

Met ‘Raadsnieuws’ heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten een impressie van de 
raadsvergadering, geschreven door een onafhankelijk journalist 
in opdracht van de gemeente.

Veldhoven is overigens niet de enige gemeente in 
de regio die geld overhoudt. Wethouder financi- 
en Jeroen Rooijakker (GroenLinks/PvdA) meldde 
overschotten van meer dan 20 miljoen in Eind
hoven en Helmond. “In dat opzicht was 2022 een 
bijzonder jaar. Bij ons is het goede resultaat deels 
te danken aan incidentele meevallers, zoals ver
koop van grond, hogere bijdragen van het rijk en 
minder WMO-kosten”, maande hij de raad alvast 
zich niet rijk te rekenen.

Vanuit de oppositie komen bij zo’n gunstig resul
taat al gauw geluiden om geld aan de burger te
rug te geven, maar ditmaal hielden GBV en VVD

hun kruit droog, vermoedelijk tot de begroting. 
Wel gaf VVD’er Peter Saris een schot voor de boeg 
met zijn opmerking dat Veldhoven niet langer be
hoort tot de 250Zo goedkoopste gemeenten in Ne
derland. “De OZB mag geen sluitpost zijn om de 
begroting sluitend te krijgen, maar evenmin een 
tapkraan om de algemene reserves aan te vullen.”

Stijging externe inhuur
Het college heeft goed op de winkel gepast, was 
Jurre van der Velden (GBV) complimenteus. Maar 
kritiekpunten zijn er ook: de externe inhuur is vo
rig jaar met liefst 350Zo (1,7 mln euro) gestegen. 
Ook de VVD wees daar op. “Hoe kunnen we in de

komende jaren verdere stijging voorkomen?”
Wethouder Rooijakkers wees op de schaalsprong die Veldhoven 
doormaakt. Zo vragen de ontwikkeling van de HOV4-lijn en het we
genproject Kempenbaan-Oost domweg om extra capaciteit, die in 
eigen huis niet altijd voorhanden is.

Blijft de vraag of zo’n groot overschot niet voorspeld én voorkomen 
had kunnen worden. Met VVD en GBV vroeg ook Wessel Mandos 
(GroenLinks/PvdA) zich dat af. “Geld overhouden mag geen doel 
op zich zijn, zorg dat je het direct weer investeert in de samenle
ving.” Ook de wethouder had dit graag anders gezien, “Maar zaken 
als corona en de inflatie overkomen ons. Dat maakt het lastig de 
financiële toekomst te voorspellen.”

De Jaarrekening 2022 gaat als hamerstuk naar de besluitvorming.

Kadernota: opstap naar begroting, 
maar geen reden tot vuurwerk
Nee, nog niet alles is gezegd over de Kadernota 2024 dus deze staat op 11 juli opnieuw ter bespre
king op de raadsagenda. Maar veel vuurwerk wordt niet verwacht. Het stuk geldt als een belang
rijke opstap naar de begroting 2024, maar geeft al jaren geen aanleiding meer tot een politieke 
richtingenstrijd.

De reacties van de drie oppositiepartijen in de 
Veldhovense raad spreken boekdelen. Jurre van 
der Velden (GBV) vindt dat de Kadernota alleen 
abstracte doelstellingen bevat. “Het is erg lastig 
om hierdoor een goed beeld te krijgen van de be
groting.”

“Vroeger waren kadernota’s een stuk concreter”, 
vond ook VVD-fractieleider Chantal Gonzales. “De 
door het college uitgesproken ambities mogen 
trouwens wel sterker, bijvoorbeeld in de sport-

paragraaf en bij het inspelen op de behoeftes van 
ondernemers.”

Jolanda van Hulst (Senioren Veldhoven) was nog 
scherper. “Hier straalt totaal geen ambitie uit. Op 
één hoofdstuk na dan, die over stedelijke ontwik
keling en woningbouw. Waar blijft de stip op de 
horizon als het om asielbeleid gaat? Waar is het 
groenbeleidsplan?” Zij gaf de Kadernota een on
voldoende en kondigde aan tegen te stemmen.

Sterkere rechtspositie steunfractieleden
De rechtspositie van steunfractieleden wordt verbeterd. Het ligt voor de hand dat de raad volgen
de maand de naar eigen voorstel aangepaste verordening ‘Rechtspositie Raad- en steunfractiele
den’ goedkeurt.

Herhaling van zetten
Bewust of onbewust versterkte wethouder Jeroen Rooijakkers 
(GroenLinks/PvdA) dit beeld. Net als in voorgaande jaren legde hij 
geduldig uit dat het in dit stadium nog niet concreter kan. “We leg
gen in de Kadernota in hoofdlijnen de doelen vast die we willen be
reiken. Hoe dat concreet gaat gebeuren, komt pas bij de begroting 
2024 - ’27 aan de orde. Ook de financiële doorrekening is nu nog 
niet duidelijk.”

Bij verschillende door de wol geverfde coalitiepartners is deze uit
leg bekend, zeker bij D66’er Piet Wijman, zelf oud-wethouder finan
ciën. Hij maakt zich vooral zorgen over de structureel hoge inflatie. 
Hoe daarmee om te gaan? Wessel Mandos, fractieleider Groen
Links/PvdA, is vooral blij dat hij in de Kadernota veel terug ziet uit 
het vorig jaar gesloten coalitieakkoord.

Fiets op één
Marionne van Dongen (CDA) pakte het anders aan en ging in de 
Kadernota op zoek naar thema’s als duurzaamheid, mobiliteit en 
leefbaarheid. Die beleidsterreinen mogen zeker ambitieuzer wor
den geformuleerd, zoals over de ontbrekende verbinding van de 
HOV4-lijn met het Citycentrum. “En zet overal de fiets nadrukkelijk 
op pole position!” Verder wacht zij met ongeduld op een verdere 
uitwerking van de Stedelijke As, waarlangs dichtere en hogere wo
ningbouw mogelijk is. Ook de paragraaf over herbestemming van 
kerken, scholen en gemeenschapshuizen kan in de ogen van het 
CDA beter.

Maarten Prinsen van coalitieleider Hart voor Veldhoven hield het 
dit keer bij een kort verlanglijstje op weg naar de begroting: geen 
extra kosten voor de burger, meer fietsgebruik en aandacht voor 
biodiversiteit. Voor dat laatste zijn inmiddels middelen gereser
veerd, stelde wethouder Mariëlle Giesbertz (D66) hem gerust. En 
een nieuw groenbeleidsplan is in de maak, gaf zij Senioren Veld
hoven mee.

Voor de oppositiepartijen én het CDA is de Kadernota 2024 echter 
geen hamerstuk. Wordt vervolgd.

Dorstige bomen
In dat geval wordt de jaarlijkse vergoeding van 
steunfractieleden opgetrokken van 1500 euro 
nu naar de maximale vrijwilligersvergoeding van 
1900 euro. Daarnaast komen zij - net als ‘gewone’ 
raadsleden - in aanmerking voor een reis- en on
kostenvergoeding. Steunfractieleden mogen na

mens hun fractie het woord voeren in oordeels
vormende vergaderingen. Iedere raadsfractie 
mag maximaal drie mensen in haar steunfractie 
opnemen. Raadslid Wim Meijberg (GroenLinks/ 
PvdA) noemt de betere rechtspositie een opste
ker voor alle steunfractieleden.

Jonge bomen die na een maand zonder regen hun blad ver
liezen... Zorgt de gemeente daar wel goed voor? Jacob Beens 
(Hart voor Veldhoven) deelde die zorg in de raad. Wethouder 
Mariëlle Giesbertz stelde hem gerust. “Nieuwe bomen krijgen 
elke week een flinke scheut water. Maar desondanks gaan ze 
het niet allemaal redden.”


